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Szóbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgy ű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján szóbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez

„Miért fontosabbak a stadionok, mint a hallgatói tanulmányi ösztöndíjak?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ szóban várom !

Tisztelt Miniszter Úr !

11 év . Ennyi ideje nem emelte a kormány a hallgatói tanulmányi ösztöndíjak keretösszegét ,
miközben a diákok költségei - az albérlet, étkezés, tankönyvek ára - folyamatosan növekedett .
A Jobbik számtalanszor hangot adott itt a Parlamentben is annak, hogy ez a helyzet
tarthatatlan, ugyanis mindez kihat a továbbtanulásra is, ugyanis sokan azért nem kezdik el ,
vagy nem tudják folytatni felsőoktatási tanulmányaikat, mert nincsen rá anyagi fedezetük .
Mégis azt látjuk, hogy a kormány a struccok módjára földbe dugja a fejét.

Tisztelt Miniszter Úr !

A helyzet az, hogy amit Önök ösztöndíjnak hívnak, az semmiképpen sem bír ösztönz ő erővel .
Önök szerint mennyire igazságos az, hogy egy orvostanhallgató 4,5-ös tanulmányi átlagga l
mindössze 10 .000 Ft ösztöndíjban részesül . De hogy még jobban érzékeltessem: a tanulmányi
ösztöndíj minimumösszegét meghatározó 2007-es kormányrendelet szerint a havi összeg ne m
lehet kevesebb a hallgatói normatíva öt százalékánál, ami 6000 forintot jelent . Önök szerint
6000 Ft-os ösztöndíjjal hogyan lehet normális körülmények közt folytatni a tanulmányokat ,
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úgy, hogy a legvisszafogottabb bécslések szerint is egy átlagos egyetemista kiadásai 50-6 0
ezer forint körül mozognak?

Világos üzenettel , bír az, hogy 2007 óta nem történt meg a tanulmányi ösztöndíjak emelése ,
vagyis azt is mondhatnánk, hogy az MSZP és a Fidesz kéz a kézben mond-immáron 11 év e
nemet a tehetséges fiatalokra .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az az örömteli helyzet áll elő, hogy tulajdonképpen ebben a kérdésben a kormány is osztja a
Jobbik véleményét. „A hallgatói juttatások kérdése még rendezésre vár, tehát mondjuk úgy ,
hogy ez adóssága is részben a kormánynak .” – mondta tavaly júliusban Horváth Zita,
felsőoktatásért felelős helyettes államtitkár . A kérdés már csak az, hogy akkor miért ne m
tesznek végre érdemben is ezen adósság törlesztésére .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az ' ösztöndíj-emelés csak szándék kérdése, egy 40 százalékos emelés körülbelül 12 milliár d
forintos többletkiadást jelentene az államnak, ami egy kormányzati propaganda -
plakátkampány pénzéből könnyen futná is. Nem beszélve mondjuk egy stadionnyi pénzrő l .

Kérdésem konkrétan a tanulmányi ösztöndíjakra vonatkozik, ezért kérem, hogy válaszában n e
a szociális vagy egyéb, kiválósági ösztöndíjakat illetően beszéljen .

Kérdezem tehát : Miért nem voltak képesek több mint két kormányzati ciklus alatt megemelni
a felsőoktatási tanulmányi ösztöndíjakat, miközben 5 év alatt 32 stadion fejlesztésére
szavazott meg több százmilliárdnyi forrást, illetve fejlesztést a kormányzat ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2018. július 3 .
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